
“Impact maken op grote schaal”

“Met windenergie kan je 
grote stappen maken om de 
energietransitie te volbrengen.” 
Aan het woord is Else Noë (30), 

projectleider bij Windunie: “Uiteindelijk geloof ik erin 
dat je veel kan bereiken, wanneer je energieprojecten 
gezamenlijk aanpakt.” 

DOOR SIGI VAN DRIEL  SIMONS

Vakblad Wind en 

Zon maakt een serie 

rondom ‘Jongeren en de 

energietransitie’. Wij laten 

jongeren aan het woord en 

vragen hen wat hun visies 

en ambities zijn voor de 

versnelling van de 

energietransitie.

Windturbines die nu in het project-
gebied van Windplanblauw staan, 
worden vervangen door grotere 
turbines met meer vermogen
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op grote schaal”
N

oë werkt sinds 2021 als 
projectleider bij Windpark 
SwifterwinT. Zij is al vier jaar 
betrokken bij het Windpark 
en bekleedde daar verschil-

lende rollen. Op dit moment vallen 
omgevingsmanagement, financiering en 
het regelen van stroomcontracten onder 
haar supervisie. “Ik spreek continu met 
de achterban, zorg dat de bouw van de 
turbines goed gaat en ik zorg ervoor dat 
Windpark SwifterwinT straks 25 jaar suc-
cesvol kan draaien.”

Samen met Vattenfall werkt SwifterwinT 
aan de ontwikkeling van Windplanblauw, 
een windpark in de noordwesthoek van 
Flevoland, in de gemeenten Dronten en 
Lelystad. De 74 windmolens die nu in het 
projectgebied staan, worden vervan-
gen door 61 grotere turbines met meer 
vermogen. Deze wekken genoeg stroom 
op voor het totale elektriciteitsverbruik 
van ongeveer 400.000 huishoudens. Bij 
Swifter Wint speelt samen lokaal onder-
nemen een belangrijke rol.

De energietransitie is niet de enige 
reden geweest om te gaan werken aan 
duurzame energieprojecten. Uiteindelijk 
is duurzamer leven de grootste drijfveer 
van Noë. “Ik wilde graag naar een duur-
zaam platform of duurzame stad toewer-
ken, waarbij duurzaamheid de standaard 
is en mensen geen individuele keuzes en 
opofferingen hoeven te maken. Het gaat 
me erom dat ik op grote schaal impact 
kan maken. De keuze om voor Windunie 
te gaan werken heb ik gemaakt omdat ik 
geloofde in de manier van werken. Dat 
je samen werkt aan duurzame energie-
projecten in lokaal eigendom en daar 
de verbindende rol pakt, waarbij je alle 
spelers in de omgeving betrekt voor de 
langere termijn.”

Beleid: lange termijn en samen 
met jongeren
Noë heeft een duidelijke boodschap aan 
beleidsmakers; “Ik vind dat alles wat je 
nu besluit, meerdere generaties succes-
vol moet zijn. Eigenlijk zouden er geen 
keuzes meer gemaakt moeten worden 
voor de korte termijn of binnen een 
regerings periode. Dat is te kort. Het moet 
gaan over de komende dertig tot vijftig 
jaar. De jonge mensen van nu zijn dan de 
bewoners en krijgen te maken met die 
keuzes. Je moet hen daarbij betrekken.” 

“Luister minder naar de markt en meer 
naar de jongeren. Ik vind dat jongeren 
het al goed doen. Ze hebben veel bereikt. 
Bijvoorbeeld door de klimaatstakingen, 
met JongRES (vertegenwoordigt de stem 
van jongeren in de regionale energie-
strategieën, red.) en de Jonge Klimaat-
beweging, die zichtbare acties doet veel 
met mensen.”

“Er moet wel wat veranderen om jonge-
ren echt goed aan te laten sluiten bij het 
beleid. ‘Terinzageleggingen’ en dat soort 
procedures zijn heel technisch-inhoude-
lijk. En je moet maar net weten wanneer 
je iets mag zeggen en hoe je dat moet 
formuleren. Dat kan bureaucratisch 
en demotiverend werken. Zolang dat 
systeem in stand blijft is het praktisch 
onmogelijk voor jongere mensen om 
echt een stem te laten horen. Je zou 
een bepaalde stap in moeten bouwen 
in het systeem.” 

Het kabinet gaat, op voorstel van het SER 
Jongerenplatform, een ‘generatietoets’ 
invoeren bij de ontwikkeling van nieuwe 
wet- en regelgeving. “Ik weet niet hoe 
dat er in de praktijk uit komt te zien, 
maar je kan het niet maken om besluiten 
te maken over belangrijke onderwerpen, 
zoals bijvoorbeeld energie, zonder dat 
je daar minstens 100 jongeren over 
hebt gesproken. Dat betekent ook dat 
jongeren genoeg weten of in ieder geval 
basiskennis hebben, wanneer ze mee 
willen praten. Daar zou je meer over 
na moeten denken.”

“Als ik de kans zou krijgen om een kopje 
koffie met Rutte te drinken dan zou ik 
hem willen vragen wat hij zou doen 
als hij geen verantwoording hoefde af 
te leggen over de korte termijn impact 
van keuzes. Of, als hij zelf nog 70 jaar 
minister-president zou moeten zijn, 
hoe zou hij dan het land besturen? En 
als hij tien jaar geleden had geweten 
dat hij nog tien jaar de kans zou krijgen 
om van alles te doen, met de kennis 
van vandaag. Wat zou hij dan zichzelf 
adviseren?”

Persoonlijk maakt Noë al jaren duurzame 
keuzes in haar dagelijkse leven: “Ik heb 
met mijn verloofde een huis gekocht 
waar ik direct zonnepanelen op heb 
gelegd. De zolder heb ik laten isoleren 
met gerecyclede spijkerbroeken. Daar-
naast haal ik alles van Marktplaats. 
Ik koop al jaren tweedehands kleding 
en ik eet bijna geen vlees meer. Mijn 
schoonfamilie woont in Salt Lake City 
en daar neem ik nog het vliegtuig voor, 
omdat het niet anders kan. Wanneer ik 
naar Italië ga, waar ik jaren heb gewoond, 
neem ik de trein. Daarnaast ben ik sinds 
kort bij Jong RES U16 (regio Utrecht) 
aangesloten.”

“Het moet gaan over 
de komende dertig 
tot vijftig jaar”
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